
Verslag najaarsvergadering ledenraad 2021 

Op zaterdag 4 december vond de najaarsvergadering van de ledenraad plaats. Hoewel het lang de 
intentie was deze vergadering fysiek te laten plaatsvinden, moest uiteindelijk toch besloten worden de 
vergadering digitaal te laten plaatsvinden. 

Verslag en jaarrekening van seizoen 2020/’21 

De najaarsvergadering van de ledenraad staat altijd voor een deel in het teken van terugkijken. Het 
bestuur amateurvoetbal en de raad van toezicht amateurvoetbal deden verslag van de 
werkzaamheden in het seizoen 2020/’21. Dat seizoen stond natuurlijk geheel in het teken van corona. 
Voor het tweede achtereenvolgende seizoen konden de amateurcompetities niet worden uitgespeeld 
en lagen de voetbalverenigingen een lange tijd letterlijk stil. De diepe sporen die de crisis in de 
maatschappij en in de sport al had getrokken, werden nog dieper.  

Gelukkig kon aan het einde van het seizoen op veel plaatsen de bal wel weer rollen. Met de Regiocup 
speelden we – met name ook onze jeugd – op de valreep weer wedstrijden. Zo sloten we toch 
voorzichtig positief af. Het is onvermijdelijk dat ook de jaarrekening wordt getekend door de effecten 
van corona. Het amateurvoetbal sloot het boekjaar uiteindelijk af met een tekort van €774.000. In de 
begroting werd rekening gehouden met een tekort van ca 1 miljoen. In dat licht beschouwd is 
financieel een grote prestatie geleverd. Zeker als daarbij in aanmerking wordt genomen dat alle 
verenigingen geen wedstrijdgelden hebben hoeven af te dragen nadat de competities tot stilstand 
waren gekomen.  

Bij het beperken van negatieve financiële effecten speelde de steun van de overheid, maar ook die 
van UEFA, FIFA en NOC”NSF een grote rol. Belangrijk was vooral ook de zogenaamde 
‘veiligheidsmodus’: gedurende het hele seizoen is in financieel opzicht heel scherp aan de wind 
gevaren en zijn enkel noodzakelijke uitgaven gedaan. Dat het gelukt is om het verlies te beperken, 
verbloemt niet dat voor het tweede achtereenvolgende seizoen een beroep moest worden gedaan op 
de reserves. De reserves zijn toereikend, maar voor de nabije toekomst ligt wel de vraag op tafel hoe 
we zorgen dat het amateurvoetbal financieel gezond blijft. De ledenraad stelde de jaarrekening vast 
en verleende het bestuur en de raad van toezicht decharge. 

Brede aanpak voetbalpiramide 

Belangrijk inhoudelijk onderwerp vormde tijdens de vergadering de zogenaamde brede aanpak van de 
voetbalpiramide.  

Om de populariteit van de voetbalsport in de toekomst te kunnen garanderen, moet voortdurend 
worden ingespeeld op veranderingen die zich in de samenleving voordoen. Hoe komen we tot een 
toekomstbestendige, haalbare en acceptabele voetbalpiramide voor het standaardvoetbal? Eind 2020 
is met de ledenraad afgesproken om deze vraag in het kader van de zogenaamde Brede aanpak 
voetbalpiramide te beantwoorden. We zien de volgende uitdagingen: 

- Er blijven aan de onderkant van de piramide te weinig teams over. 
- Er is onvoldoende aansluiting tussen landelijke- en districtscompetities. 
- Steeds meer teams maken de overstap van zondag naar zaterdag. 
- De landelijke dekking van de voetbalpiramide neemt op het hoogste niveau af. 

Als eerste stap is een visie geformuleerd op de standaardcompetities. Deze visie is besproken in mei 
2021 in de voorjaarsvergadering van de ledenraad. Op basis hiervan is de uitwerking ter hand 
genomen. In september 2021 zijn alle spelers, trainers en bestuurders van standaardteams 
uitgenodigd voor een onderzoek. Daarin is ze gevraagd welke elementen zij het belangrijkste vinden 
voor een aantrekkelijke competitie.  



Mede op basis van de uitkomsten van het onderzoek is een aantal concrete voorstellen uitgewerkt. Bij 
het uitwerken zijn de belangenverenigingen BAV (belangorganisatie amateurvoetbalverenigingen), 
COH (hoofdklassers) en de CVTD (2e en 3e divisie) betrokken.  

De uitwerking spitst zich toe op: 

 De structuur van de piramide: er wordt daadwerkelijk (weer) een piramide gecreëerd met 
meer gelijkwaardigheid en een ‘basis’ waarin meer teams zitten. Promotie/degradatie kan 
overal fatsoenlijk vorm worden gegeven. De structuur leidt ook tot verduurzaming door een 
aanzienlijke beperking van reisafstanden over alle competities bemeten. 

 De landelijke divisies: het instellen van een werkgroep om invoering van play-offs in de 2e 
divisie te onderzoeken en met voorstellen te komen, het gemengd indelen van alle landelijke 
divisies en uniformeren van naamgeving (‘divisie’) 

 De districtscompetities: met totstandbrenging van de ‘nieuwe’ piramide (via versterkte 
degradatie) en het mogelijk op termijn gemengd indelen van poules op districtsniveau  

 Het traject van implementatie, waarbij als uitgangpunt geldt dat wijzigingen niet allemaal in 
één keer, maar wel op een overzichtelijke termijn worden gerealiseerd (3 seizoenen). 

Vooruitlopend op de najaarsvergadering zijn van verschillende kanten vragen en opmerkingen 
gekomen over de voorstellen. Deze gingen zowel over de inhoud, als over het proces. Mede naar 
aanleiding van opmerkingen en suggesties vanuit de ledenraad heeft het bestuur amateurvoetbal in 
de aanloop naar de vergadering van 4 december besloten om een tussenstap in het proces in te 
bouwen.  

We gaan, op basis van de visie en de contouren, in gesprek met verenigingen. We kunnen dan 
inzoomen op de uitwerking en praktische aspecten van de voorstellen. We gaan dit doen in het 
voorjaar van 2022. Als het even kan willen we dat doen in fysieke bijeenkomsten. Mocht Covid ons 
daarin parten blijven spelen dan wijken we uit naar digitaal. De planning en exacte wijze waarop we 
tussenstap vormgeven pakken we zo snel mogelijk op en zullen we dan ook delen met de clubs.  

We willen vervolgens de formele besluitvorming over de Brede aanpak voetbalpiramide in z’n geheel 
laten plaatsvinden in de voorjaarsvergadering 2022 van de ledenraad. Daarbij zullen dan ook direct 
onderwerpen betrokken worden waarvoor op dit moment nog geen uitgewerkte voorstellen zijn 
gemaakt, maar die wel in de planning stonden. Het gaat daarbij om: 

• Speelgerechtigdheid op beide speeldagen 
• Optimaliseren van de bekercompetitie 
• Meerdere 1e elftallen per vereniging 
• Piramides van het reservevoetbal (A-categorie) en de onder 23 (A-categorie) 

In de najaarsvergadering is met de ledenraad afgesproken dat tijdens de werkconferentie die we twee 
keer per jaar met de ledenraad houden het onderwerp van de Brede aanpak weer aan de orde zal 
komen. De eerstvolgende werkconferentie is begin februari 2022. 

Het invoegen van de tussenstap is wat ons betreft van belang om straks met draagvlak besluiten te 
nemen over aanpassingen aan de competitiepiramide.  

Consuls 

Over de jaren zien we dat de rol van de consul als KNVB-official aan verandering onderhevig is. Het 
aantal momenten waarop consuls worden ingezet loopt terug. Keuring van (individuele) velden vinden 
steeds minder plaats.  

Na uitstel in de voorjaarsvergadering volgde de ledenraad het voorstel van het bestuur 
amateurvoetbal om de functie van consul als bondsfunctie af te schaffen en de zaken op een andere 
manier te gaan regelen. Met het afschaffen van de (registratie van een) consul als bondsofficial, 
sluiten we meer aan bij de praktijk bij verenigingen. Die praktijk is nu al dat de keuring van velden 
flexibel wordt ingevuld: meerdere mensen kunnen die rol (bij toerbeurt) vervullen. 



Vanuit de ledenraad werd nog eens verzocht het proces van communicatie richting clubs én vooral 
ook consuls met alle zorgvuldigheid te laten plaatsvinden. Dat werd toegezegd en zal in de 2e helft 
van het seizoen vorm worden gegeven.  

Reglementaire bepalingen 

Zoals elke vergadering werden ook deze keer een aantal reglementswijzigingsvoorstellen behandeld. 
Een aantal daarvan had te maken met de periodieke screening van de reglementen: kleine wijzigingen 
die zorgen dat de teksten (blijven) kloppen en/of kleine inhoudelijke wijzigingen. De inhoudelijke 
wijzigingen hadden veelal betrekking op het tuchtrecht. 

De ledenraad sprak ook over de wijziging in de regeling over de opleidingsvergoeding. In een vorige 
vergadering waren al besluiten genomen over de verplichting tot betalen van een 
opleidingsvergoeding bij het contracteren van een speler. De te betalen opleidingsvergoeding per 
opleidingsjaar is afhankelijk van de divisie of klasse waarin het eerste team van de contracterende 
vereniging speelt op het moment van het sluiten van het spelerscontract met een speler. De bedragen 
die gaan gelden zijn: 

• tweede divisie: € 600,- 
• derde divisie: € 600,- 
• hoofdklasse:  € 500,- 
• eerste klasse: € 500,- 
• tweede klasse: € 400,- 
• derde klasse:  € 400,- 
• vierde klasse: € 300,- 
• vijfde klasse: € 300,- 

De ledenraad stemde in. Uiteindelijk zijn de bedragen definitief vastgesteld op 13 december in de 
bondsvergadering. Daarin komen vertegenwoordigers van amateurvoetbal en betaald voetbal samen.  

Functioneren ledenraad 

Een commissie bestaande uit leden van de ledenraad heeft gekeken naar het functioneren van de 
ledenraad. De commissie kwam met voorstellen die betrekking hebben op het proces van 
kandidaatstellen tot aan verkiezing van de ledenraad. De voorstellen werden aangenomen. Verdere 
uitwerking gaat nu plaatsvinden. Dat zal door dezelfde commissie gedaan worden. In het voorjaar zal 
het onderwerp weer worden geagendeerd. In het najaar van 2022 zijn verkiezingen voor de nieuwe 
ledenraad. Dan zal de nieuwe werkwijze gaan gelden.  

Herbenoemingen 

De vergadering stemde in met de herbenoeming van Hassan Bettani en Tjienta van Pelt als lid van de 
raad van toezicht amateurvoetbal. Beiden blijven daarmee ook de komende drie jaar deel uitmaken 
van het toezichthoudende orgaan van de KNVB. 


